
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 16. juni 2020 stillet følgende spørgs-

mål nr. 1331 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Kirsten Normann Andersen (SF). 

 

Spørgsmål nr. 1331:  

”Vil ministeren redegøre for, hvorvidt der arbejdes på at finde en varig løsning på 

håndtering af NORM-affald i Danmark?” 

 

Svar: 

Det er afgørende for mig, at der er sikkerhed omkring håndteringen og opbevaringen 

af NORM‐affaldet, så vi beskytter vores ŵiljø. Det sikrer reglerŶe allerede i dag, og jeg 

mener også, at det er vigtigt, at vi fremadrettet fastholder ejerne af affaldet på deres 

ansvar for dette. 

 

Når det er sagt, er jeg opmærksom på, at der kan være behov for at se nærmere på 

området i samarbejde med de forskellige interessenter. Derfor er mit ministerium i 

gang med at tale med andre relevante myndigheder, og berørte kommuner vil også 

blive inddraget. 

 

Men det er også vigtigt at sige, at affaldet er operatørernes ansvar – med relevante 

tilladelser og under tilsyn fra Sundhedsstyrelsen. Derfor ser jeg også gerne, at opera-

tørerne selv tager initiativ til en løsning. Og jeg lytter gerne til forslag, der også invol-

verer, at myndighederne hjælper en løsning på vej. 

 

 

Med venlig hilsen 
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